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BJELOVAR Nenad Rajn jedna je od osnivača ogranka stranke Živi zid u Bjelovaru. Međutim,
nakon ulaganja vremena i puno truda u rad i aktivizam, njega i vodstvo u Bjelovaru stranka je
odbacila što je rezultiralo njegovim izlaskom iz stranke. Svoju priču podijelio je s nama.

  UKLJUČENJE U ŽIVI ZID
  

Rajn je 28-godišnji Bjelovarčanin koji je zbog teške situacije u državi posao potražio u
inozemstvu. U Münchenu je obavljajući dostupne poslove našao prihod koji mu osigurava
egzistenciju, a zbog relativne blizine Hrvatskoj često se može vikendom zaputiti kući.
Prethodnih godina promatrajući stanje u državi, vidjevši kako teška situacija ne jenjava, počeo
je tražiti odgovore, te se educirati i informirati.

  

– Sve više literature, članaka i blogova je prolazilo kroz moje ruke. Pratio sam prosvjede,
primijetio sam aktivnosti Ivana Pernara i Živog zida. Pročitao sam knjigu »Kako je nastao
novac«, i fragmenti su se počeli slagati u sliku. Sve je počelo imati smisla, da određene moćne
umrežene skupine, kroz moć novca, potom političku moć određuju sudbinu malog čovjeka. To
je bio prolomni trenutak kad sam se odlučio pridružiti Živom zidu, podići glas za malog čovjeka i
dati svoj obol u borbi za sve nas – započinje priču Rajn.
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Način da se jedne osiromašuje, dok se drugi bogate kroz neke nove zakone, kako kaže,
osmišljene privatizacije, političko pogodovanje, za njega je bio totalni apsurd protiv kojeg se
želio boriti. Osobito kod zaštite doma, kad je uvidio da i sam Ustav Republike Hrvatske brani
dom. Tako se uključio u Živi zid i započeo svoje aktivističko djelovanje.

  

– U to vrijeme Živi zid nije imao pretjerano mnogo sljedbenika, osobito ne u Bjelovaru, stoga
kroz svoj trud i zalaganje, a kao i jedan od prvih koji su se priključili s tog područja, meni je bilo
ponuđeno da budem osnivač ogranka. Tokom ljeta 2014. aktivno sam prisustvovao na
deložacijama, kao i moja obitelj, te sam srčano sve što sam bio u mogućnosti ulagao u borbu
protiv nepoštenog sustava i u Živi zid. Uslijedili su predsjednički izbori, preuzeo sam sakupljanje
potpisa u Bjelovaru, podigao članove koji su se sami prijavili s tog područja, organizirao
kampanju u Bjelovaru, postavio koordinatore i sve je krenulo uzlaznom putanjom – govori Rajn

  PROBLEMI S NADMETANJEM
  

Poznato je da u političkim strankama uvijek ima nadmetanja. Nenad kaže kako očito naš narod
ima problema s tim. Iste stvari počele su se događati i na samom početku osnivanja ogranka
Živog zida u Bjelovaru. Međutim, stvari su se iskristalizirale, i uskoro je 15-ak ljudi okupljeno u
izvrstan tim, dok su ostali koordinatori koji su se bavili podmetanjima radi vlastitog interesa
ostali po strani.

  

  

– Mi smo podigli ogranak bez obzira na podmetanja, to nas kao pametne ljude s ciljem
 nije zanimalo, bio sam postavljen za predsjednika ogranka jer sam ga i oformio te skupio ljude.
Rad ogranka po uputama predsjedništva stranke je počeo, organizirali smo autobus za
deložacije, spojiti smo se sa ogrankom iz Virovitice, pokrenuli smo među prvima stranicu Živog
zida Bjelovar, okupljali se na radnim sastancima, pokrenuli nekoliko humanitarnih akcija. Bili
smo priznati i kao primjer za ostale ogranke. Čak nas je i čelništvo stranke pohvalilo, Mi smo to
shvatili jako ozbiljno, za nas je to bila borba za Hrvatsku, ne samo borba za glasove za Živi zid
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– dodaje Nenad Rajn.

  VODSTVO IH IGNORIRALO
  

Do potpunog obrata došlo je kada su članovi koji su se borili samo za svoje interese odradili
prljav posao, kako kaže Rajn te kroz pogodovanje predsjedništvu iskoristili prljave igre protiv
njih kako bi zauzeli vodeća mjesta u gradu i županiji. Lažno navodeći kako tim nije uspostavljen
pod ingerencijom predsjedništva, doveli su u pitanje cijeli ogranak. Zahtijevana je i nova
osnivačka skupština pod novim uvjetima.

  

  

–  Dok se to sve odvijalo, tim je tražio samo jedan sastanak u Zagrebu, za predstavljanje svoje
strane priče i argumentiranja, ali predsjedništvo stranke nakon svog truda i rada cijelog tima nije
se udostojalo primiti ljude koji su osnovali Živi zid Bjelovar. Vrlo nedemokratski. Nekim čudom,
na toj slavnoj glavnoj skupštini bez konzultiranja, glasanja, uspostavljena je nova postava
čelništva Živog zida grada i županije, ignorirajući rad, trud, mišljenje prvobitnih članova i samog
ogranka Bjelovar. Na tom sastanku, navedeni prvobitni članovi ogranka nakon proglašenja nove
postave ustali su se i napustili skupštinu, a potom i Živi zid. Tada sam i sam napustio stranku.
Događaji sličnog pa i goreg scenarija počeli su se događati i u ostalim ograncima – navodi Rajn.

  RASPADI U OSTALIM OGRANCIMA
  

– Raspad ogranka Virovitica, Rijeka, Vinkovci, Varaždin, pomutnja na Rabu, potom afera
jadranski zid. Ljudi koji su stvarali Živi zid po ograncima, ulagali vrijeme, energiju, pa i sredstva,
glatko su iskorišteni i odbačeni te zamijenjeni sa članovima koji su bili podobni u tom trenutku.
Tada su počela previranja unutar stranke, bivših i sadašnjih članova. Kao što smo i mi branili
boje i ideju Živog zida, borbe za zemlju i narod, socijalno ugroženih tako su i preostali članovi
nastavili borbu obrane Živog zida na razini ideje, bez da su progledali da se više ne radi o ideji,
već interesima te su nas oštećene, ali ne i ušutkane pomalo osuđivali i željeli ušutkati. Na taj
način je sama stranka pogazila svoju ideju. Ideja je prestala biti bitna kad su počeli biti bitni
interesi, i zbog toga su im se ogranci pod njihovim finalnim utjecajem i počeli raspadati –
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zaključuje Nenad Rajn.

  

  

Rajn kaže kako razumije članove koji su danas u Živom zidu upravo zbog one želje da se stvari
promjene, koja ga ja i samog vodila. Htio bi pak da shvate kako je predsjedništvo svojim
bahatim ponašanjem odbilo i oštetilo ljude. Primaju potporu ali ne prihvaćaju dijalog i zadržavaju
pravo da su ideja, kao i pravo odlučivanja, isključivo njihovi.

  

  

–  To je antidemokratsko ponašanje, ne samo da je loše, već i opasno, a ako ljudi to ne
shvaćaju treba ih educirati što to točno znači. Bez edukacije nema napretka, bez spoznaje i
shvaćanja temeljnih, svatko nas može izmanipulirati, a onda smo opet na početku i s tog
početka se nikad nećemo pomaknuti. Dok nas Živi zid uvjerava da se borimo za socijalno
ugrožene, dom, antidemokratskim ponašanjem nas drži na početku, što je vrlo apsurdno i
gubitak je dragocjenog vremena – poručuje Rajn.

  PRELAZAK U GOSPODARSKU STRANKU
  

Nakon izlaska iz Živog zida Rajn je neko vrijeme bio politički neaktivan. Kako kaže, bio je
razočaran i posvetio se neovisnom aktivizmu, jer njegov duh i borba nisu nestali zbog tog
razočaranja. U Gospodarsku stranku su ga pak nakon nekoliko mjeseci između ostalog privukli
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program i struktura.

  

– Imaju jasan statut te isključivo demokratski postavljene temelje. Odluke se donose
demokratskim putem, što nije bio slučaj u Živom zidu te se situacija koju sam sa svojim timom
proživio nikad ne bi mogla ponoviti u Gospodarskoj stranci, tj. da nas se nakon sveg rada, truda
i borbe izignorira i nametnu nam neka nova pravila. Toga u Gospodarskoj stranci nema. Odluke
se donose isključivo uvažavajući mišljenja svih, na statutom određen način i zbog toga je to
stanka u kojoj se osjećam sigurno. Mogu nastaviti svoj aktivistički, humanitarni i politički rad bez
straha da će mi netko »podmetnuti nogu«, oteti zasluge, ignorirati me, ili manipulirati. Kao mlad
i osviješten čovjek o stanju u zemlji, imam potrebu dati svoj obol za Hrvatsku. u zbog toga želim
sudjelovati politički u borbi jer politika doslovno odlučuje o cijeni kruha na stolu, da li ćemo ili
nećemo imati posao, zdravstveno osiguranje, i socijalne uvjete dostojne čovjeka. Odlučio sam
tu borbu nastaviti rame uz rame uz ljude iz Gospodarske stranke.
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